
 

ZÁPIS Č. 4 / 2006 (171) 
ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT KONANÉHO DNE  28. BŘEZNA  2006 

V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI REKTORA VUT V BRNĚ, ANTONÍNSKÁ 1 
 
Přítomni:   viz prezenční listina (celkem 17 senátorů) 

Omluveni:   Dalík/FAST, Donth/FAST, Donthová/FP, Žabka/FEKT,  
Kunovský/FIT, Kvíčala/FaVU 

Hosté:    rektor Rais, prorektoři Vačkář, Fiala, kvestor Kotek 
kancléř Vavřín, J. Vanýsková/tisková mluvčí 
Münsterová/FSI 

 
PROGRAM JEDNÁNÍ: 
 
1. Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT 
2. Schválení programu zasedání AS VUT, určení skrutátorů 
3. Jmenování zástupce EK AS VUT do „Výboru pro řízení rizik VUT“ 
4. Legislativní záležitosti 
      * Projednání dopisu předsedy AS FAST – „Připomínky k návrhu změn Mzdového předpisu VUT“ 
      * Projednání návrhu Dodatku č. 9 ke Mzdovému předpisu VUT        
      * Projednání nového znění Jednacího řádu Vědecké rady VUT 
5.  Výroční zpráva o činnosti VUT v Brně za r. 2005 – textová část – činnost AS VUT v r. 2005 
6.  Různé  
     * Aktuální informace o výjezdním zasedání AS VUT konaném ve dnech 18. 5. – 20. 5. 2006 
 

AD 1) KONTROLA ZÁPISU Z MINULÉHO ZASEDÁNÍ AS VUT 
 
Návrh usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis ze zasedání AS VUT č. 3/2006 ze dne 7. 3. 2006.  
Hlasování: 
Pro – 15 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
Proti –  0 hlasů 
UAS 1 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis ze zasedání AS VUT č. 3/2006 ze dne 7. 3. 2006. 
 
Doc. Hanáček upozornil, že zápis z dnešního zasedání zřejmě nebude možné na příštím řádném 
zasedání AS VUT dne 4. 4. 2006 z časových důvodů schválit.  
 

AD 2) SCHVÁLENÍ PROGRAMU ZASEDÁNÍ AS VUT, URČENÍ SKRUTÁTORŮ 
Doc. Hanáček požádal AS VUT o schválení doplnění programu dnešního zasedání o projednání 
doplnění textové části týkající se činnosti AS VUT do Výroční zprávy o činnosti VUT v Brně za r. 
2005 – viz bod 5. dnešního zasedání. AS VUT hlasováním vyslovil souhlas: pro – 15 hlasů, proti – 0 
hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas.  

AS VUT dále hlasoval o schválení skrutátorů dnešního zasedání AS VUT.  

Návrh usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátory pro dnešní zasedání J. Mahdala a P. Duba, DiS.  
Hlasování: 
Pro –  15 hlasů 
Zdržel se hlasování –  0 hlasů 
Proti –  0 hlasů 
UAS 2 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátory pro dnešní zasedání J. Mahdala a P. Duba, DiS.  
 



Členové AS podílející se na aktualizaci předpisů VUT byli informováni o žádosti kancléře o krátkou 
schůzku na závěr dnešního zasedání AS. 
 
AD 3) JMENOVÁNÍ ZÁSTUPCE EK AS VUT DO „VÝBORU PRO ŘÍZENÍ RIZIK VUT“ 

Na základě požadavku Útvaru kontroly a interního auditu VUT projednala EK AS VUT na společném 
zasedání EK a LK dne 21. 3. 2006 návrh na zástupce AS VUT do „Výboru pro řízení rizik VUT“ – do 
této funkce doporučila doc. Hanáčka. AS VUT dále hlasoval o následujícím návrhu na usnesení.  

Návrh usnesení:  
Akademický senát VUT schvaluje doc. Dr. Ing. Petra Hanáčka jako zástupce AS VUT ve „Výboru pro 
řízení rizik VUT“.  
Hlasování: 
Pro – 14 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 1 hlas 
UAS 3  
Akademický senát VUT schvaluje doc. Dr. Ing. Petra Hanáčka jako zástupce AS VUT ve „Výboru pro 
řízení rizik VUT“.  
 
AD 4) LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI 

* Projednání dopisu předsedy AS FAST – „Připomínky k návrhu změn Mzdového předpisu VUT“ 

Dopis předsedy Akademického senátu FAST Ing. Krejčího týkající se připomínek AS FAST 
k Dodatku č. 9 ke Mzdovému předpisu VUT byl rozeslán všem členům AS VUT E-mailem v pátek 
17. 3. 2006.  

Informace předsedů komisí ze společného zasedání EK a LK AS VUT ze dne 21. 3. 2006 

RNDr. Popela sdělil, že dopis předsedy AS FAST byl na společném zasedání EK a LK podrobně 
diskutován, zejména byla věnována pozornost souvisejícím otázkám, jako jsou: důvody navýšení 
mzdových tarifů akademických pracovníků v průměrné výši 2 % a související stanoviska zástupců 
odborové organizace VUT; důvody významnějšího navýšení mzdových tarifů ostatních pracovníků 
tříd T9 až T12 na návrh tajemníků některých fakult a nadprůměrné zvyšování nižších tarifních tříd T1 
až T7 dle růstu minimální mzdy v ČR; analýza dopadu zrušení článku 18 Mzdového předpisu VUT 
(13. a 14. mzda) s konstatováním, že skutečný celkový objem finančních prostředků, které lze použít 
na mzdy se nesnižuje; srovnání mzdových tarifů s celkovými objemy platů ze všech zdrojů v roce 
2006 (viz poskytnutá orientační statistická analýza zahrnující jak obvyklé průměrné ukazatele, tak 
tabulky četností); možnosti pracovníků některých teoretických ústavů podílet se na navyšovaní 
mzdových prostředků účastí na projektech; dopadům zvýšení provozních nákladů a nákladů na 
energii; případné nutnosti dotace některých fakult mechanismem změkčování tvrdosti dopadu 
rozpočtových pravidel např. kdyby zvýšení mzdových tarifů bylo vyšší než růst normativu na 
studenta; nejasné dopady stavebních aktivit VUT na případnou nutnost posilování investičních 
prostředků výměnou; rozdílu v započítávání praxe u THP pracovníků a jejího nezapočítávání u 
akademických pracovníků; zdůraznění kompetencí vedení a akademických senátů fakult  ve věci 
stanovení výše mzdových finančních prostředků fakulty; otázce pracovních smluv na dobu určitou, ke 
které podal kvestor Kotek detailní výklad. Na závěr EK AS VUT konstatovala, že s vyjádřením AS 
FAST v řadě bodů souhlasí, avšak za dané situace, kdy VUT nemá schválený rozpočet a nejsou 
kvantifikována výše konstatovaná rizika, nelze vázat rostoucí neinvestiční prostředky vyšším růstem 
tarifů. Důraz je třeba klást na to, aby meziroční růst neinvestičních prostředků byl díky aktivnímu 
přístupu AS VUT i fakult na všech úrovních směřován především do pohyblivých složek platů. I 
s ohledem na pozitivní očekávání akademické obce VUT ve věci konkrétních výsledků jednání ve věci 
zvýšení mzdových tarifů nedoporučuje EK návrh na změnu Dodatku č. 9 zamítnout.. Na závěr jednání 
dne 21. 3. 2006 EK přijala následující tři usnesení: 

 Ekonomická komise AS VUT doporučuje předložený Dodatek č. 9 ke Mzdovému předpisu VUT 
Akademickému senátu VUT ke schválení.  
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 Ekonomická komise AS VUT žádá vedení VUT, aby ještě v tomto roce v návaznosti na rozpočet 
VUT pro r. 2006 byla provedena analýza včetně simulace vlivu případného dalšího zvýšení 
mzdových tarifů na jednotlivé součásti VUT.   

 Ekonomická komise AS VUT doporučuje Akademickému senátu VUT, aby adresoval akademickým 
senátům fakult a vedením fakult výzvu k maximálnímu využití neinvestičních prostředků součástí 
na posílení mzdových fondů součástí, včetně kompenzace zrušení 13. a 14. mzdy.  

Doc. Lhotáková sdělila, že LK AS VUT z legislativního hlediska neměla k předloženému dodatku 
žádné připomínky a přijala usnesení v tom smyslu, že “po projednání změn Mzdového předpisu VUT – 
Dodatek č. 9 doporučuje tento dodatek Akademickému senátu VUT ke schválení.“  
 
* Projednání návrhu Dodatku č. 9 ke Mzdovému předpisu VUT        

Dodatek č. 9 ke Mzdovému předpisu VUT byl rozeslán E-mailem dne 3. 3. 2006. Na minulém 
zasedání senátu byla usnesením AS VUT zkrácena předkládací lhůta k jeho projednání o 1 týden. Na 
základě žádosti LK AS VUT zaslal k Dodatku č. 9 vyjádření Organizační a právní odbor Rektorátu 
VUT, který sdělil, že z právního hlediska nemá žádné připomínky.  

Poté se uskutečnila krátká diskuse, ve které bylo konstatováno, že vzhledem k podrobnému projednání 
předloženého Dodatku č. 9 ke Mzdovému předpisu VUT na společném zasedání EK a LK dne 21. 3. 
2006, přistoupí AS VUT ihned ke hlasování o jeho schválení. Následně bylo hlasováno o následujících 
třech usneseních.  

Návrh usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje „Dodatek č. 9 ke Mzdovému předpisu VUT“.  
Hlasování: 
Pro – 17 hlasů 
Proti –  0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
UAS 4 
Akademický senát VUT schvaluje „Dodatek č. 9 ke Mzdovému předpisu VUT“.  

Návrh usnesení: 
Akademický senát VUT vyzývá akademické senáty fakult a vedení fakult k maximálnímu využití 
neinvestičních prostředků součástí na posílení mzdových fondů součástí, včetně kompenzace zrušení 
13. a 14. mzdy.  
Hlasování: 
Pro – 17 hlasů 
Proti –  0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
UAS 5 
Akademický senát VUT vyzývá akademické senáty fakult a vedení fakult k maximálnímu využití 
neinvestičních prostředků součástí na posílení mzdových fondů součástí, včetně kompenzace zrušení 
13. a 14. mzdy.  

Návrh usnesení: 
AS VUT žádá vedení VUT, aby ještě v tomto roce v návaznosti na rozpočet VUT pro r. 2006 byla 
provedena analýza včetně simulace vlivu případného dalšího zvýšení mzdových tarifů na jednotlivé 
součásti VUT.   
Hlasování: 
Pro – 17 hlasů 
Proti –  0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
UAS 6 
AS VUT žádá vedení VUT, aby ještě v tomto roce v návaznosti na rozpočet VUT pro r. 2006 byla 
provedena analýza včetně simulace vlivu případného dalšího zvýšení mzdových tarifů na jednotlivé 
součásti VUT.   

Na závěr AS VUT pověřil doc. Hanáčka, aby odpověděl na dopis AS FAST a seznámil jej 
s výsledkem dnešního zasedání AS VUT.  
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* Projednání nového znění Jednacího řádu Vědecké rady VUT 

Nové znění Jednacího řádu VR VUT bylo rozesláno všem členům AS VUT E-mailem dne 3. 3. 2006. 
K tomuto návrhu vznesl drobnou formální připomínku předseda AS VUT doc. Dalík (rozeslána všem 
členům senátu E-mailem dne 6. 3. 2006) týkající se čl. 2 odst. 3 – vymezení pojmu „prorektor VR“ – 
původní znění „zabezpečuje referát prorektora pro tvůrčí rozvoj (dále jen prorektor VR)“ nahradit 
textem „zabezpečuje prorektor v jehož referátu je tvůrčí rozvoj (dále jen prorektor VR)“.  Připomínka 
doc. Dalíka byla projednána na společném zasedání EK a LK dne 21. 3. 2006, legislativní komise ji 
doporučila, prorektor Vačkář ji akceptoval. Následně legislativní komise AS VUT doporučila Jednací 
řád VR VUT Akademickému senátu VUT ke schválení, po písemném vyjádření Organizačního 
a právního odboru Rektorátu VUT.  

Organizační a právní odbor Rektorátu ve svém vyjádření doporučil drobnou formální úpravu článku 8 
týkající se závěrečných ustanovení a dále upozornil, že ve vnitřním předpisu není řešena otázka 
funkčního období členů VR a počtu členů VR, což v praxi může vyvolat potíže, pokud by došlo ke 
sporu a na VUT by leželo důkazní břemeno v tom smyslu, zda VR byla usnášeníschopná  v daném 
konkrétním případě, když počet členů nebude nikde oficiálně zakotven. (Vyjádření Organizačního 
a právního o odboru Re bylo rozesláno E-mailem všem členům senátu dne 24. 3. 2006).  

Na základě vyjádření Organizačního a právního odboru Re předsedkyně LK doc. Lhotáková a člen LK 
Ing. Roupec doporučili doplnit do článku 1 Jednacího řádu VR VUT nový odstavec 3 ve znění: „(3) 
Délka funkčního období a počet členů VR VUT jsou uvedeny v rozhodnutí rektora.“  Následně se 
uskutečnila diskuse, po které prorektor Vačkář sdělil, že souhlasí s výše uvedeným doplněním nového 
odstavce 3 a podal návrh na změnu předpisu. Poté AS VUT hlasoval o schválení následujícího návrhu 
na usnesení.  

Návrh usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje nové znění Jednacího řádu Vědecké rady VUT se zahrnutím změny 
navržené prorektorem Vačkářem – doplnění článku 1 o nový odstavec „(3) Délka funkčního období  
a počet členů VR VUT jsou uvedeny v rozhodnutí rektora“. Původní odstavec 3 bude přečíslován na 
odstavec 4.   
Hlasování: 
Pro – 16 hlasů 
Proti –  0 hlasů 
Zdržel se hlasování –  1 hlas 
UAS 7  
Akademický senát VUT schvaluje nové znění Jednacího řádu Vědecké rady VUT se zahrnutím změny 
navržené prorektorem Vačkářem – doplnění článku 1 o nový odstavec „(3) Délka funkčního období  
a počet členů VR VUT jsou uvedeny v rozhodnutí rektora“. Původní odstavec 3 bude přečíslován na 
odstavec 4.   
 
AD 5) VÝROČNÍ ZPRÁVA O ČINNOSTI VUT V BRNĚ ZA R. 2005 – TEXTOVÁ ČÁST -  
          ČINNOST AS VUT V R. 2005 

Personální obsazení členů senátu do Výroční zprávy o činnosti VUT v Brně za r. 2005 bylo rozesláno 
všem členům AS VUT k vyjádření E-mailem dne 10. 3. 2006. Doc. Lhotáková obdržela jako 
připomínku požadavek doplnit do VZ i textovou část, kterou v předcházejících letech zpráva 
obsahovala. Na  společném zasedání komisí dne 21. 3. 2006 byla tato připomínka projednána 
a členové EK i LK požádali doc. Hanáčka, aby ve spolupráci s předsedy pracovních komisí AS do 
výroční zprávy dopracoval textovou část obsahující popis činnosti AS VUT a jeho pracovních komisí 
v r. 2005.  
Vzhledem k tomu, že zpracování VZ již bylo v pokročilém stádiu, požádala PhDr. Vanýsková doc. 
Hanáčka o dodržení určitého rozsahu – cca 5 500 znaků. Aby bylo možné tento požadavek dodržet, 
musel doc. Hanáček vypracovaný text, do kterého předložili údaje také předsedové EK a LK, poněkud 
zkrátit. Textová část byla rozeslána členům AS E-mailem dne 23. 3. 2006; následně byla vznesena 
připomínka ke zkrácení textu.  

Na dnešním zasedání PhDr. Vanýsková podala členům AS VUT informace o aktuálním zpracování 
VZ a sdělila, že dle osnovy dané MŠMT by mělo být ve výroční zprávě uvedeno pouze personální 
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obsazení AS a upozornila, že nedodržení daného limitu by v současné době vytvořilo velké technické 
problémy – narušil by se daný tvar dokumentu. Následovala diskuse, ve které vystoupili Dr. Popela, 
doc. Lhotáková, Ing. Hanušová, doc. Hanáček, doc. Münsterová a další. Po diskusi členové AS VUT 
vyjádřili názor, že je třeba textovou část dopracovat – použít obvyklých zkratek a omezit pasáže 
obsahující statistické údaje. Doplnit pak faktické informace o činnosti AS tak, aby mohl být dodržen 
limitovaný rozsah. Byl podán návrh na vytvoření pracovní komise, která text přepracuje, ve složení 
RNDr. Popela, Ing. Hanušová, doc. Münsterová a Ing. Roupec (schváleno hlasováním: pro – 15 hlasů, 
proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 2 hlasy). PhDr. Vanýsková s návrhem souhlasila, členové AS 
VUT poděkovali PhDr. Vanýskové za její vstřícnost a doc. Hanáčkovi za maximální operativnost při 
přípravě materiálu.  
 
 
AD  6)  RŮZNÉ  

* Aktuální informace o výjezdním zasedání AS VUT konaném ve dnech 18. 5.  – 20. 5. 2006 

Informace o přípravě výjezdního zasedání podal doc. Hanáček: 

 místo konání – Všemina (severovýchodně od Zlína); 
 datum konání 18. 5. – 20. 5. 2006; 
 odjezd z Brna ve čtvrtek 18. 5. 2006:  mezi 15.00 – 16:00 hod. od Rektorátu VUT;  

zahájení zasedání ve Všemině: od 20:00 hod. – do 22:00 hod.; 
 pátek 19. 5. 2006: jednání v komisích 
 návrat: odjezd ze Všeminy v sobotu 20. 5. 2006 kolem poledne; 
 obsah jednání: projednání změn vnitřních předpisů VUT v jednotlivých komisích AS VUT.  

Připomínky k programu nebo náměty je možné posílat na E-mailovou adresu cardova@ro.vutbr.cz.  

Prof. Vávrová připomněla, že ve čtvrtek 18. 5. 2006 se bude konat zasedání Sněmu RVŠ, doc. 
Hanáček odpověděl, že odvoz těch členů AS VUT do Všeminy, kteří se budou vracet z Prahy ze 
zasedání sněmu RVŠ, bude organizačně zabezpečen; dále sdělil, že byli formálně osloveni a přizváni 
na výjezdní zasedání další hosté a zástupci vedení VUT (rektor, kvestor, prorektoři, kancléř, doc. 
Münsterová), kteří se zúčastní podle svých časových možností. 
 
*  Informace o návrhu pořízení mobilních telefonů pro předsedu a místopředsedu AS, předsedy 
    komisí a tajemníka AS VUT  

Na základě zkušeností s časovou i finanční náročností zabezpečení komunikace v rámci AS VUT a 
jeho komisí s ohledem na problémy s existujícími a prosazovanými harmonogramy schvalování 
rozpočtu VUT a aktualizace vnitřních předpisů v návaznosti na novelu VŠ zákona byly diskutovány 
možnosti zlepšení tohoto zabezpečení a bylo rozhodnuto, že řešení bude realizováno v rámci příslušné 
položky rozpočtu AS.  Konkrétní opatření po dohodě s kvestorem přijme předseda AS VUT.  
 
 

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 4. dubna 2006 v 9:00 hodin 
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1 

 
 
 
 
                                          
                  Veronika Donthová                                                Doc. Dr. Ing. Petr Hanáček, v. r. 
  předsedkyně Studentské komory AS VUT           místopředseda AS VUT v Brně 

 z důvodu nemoci bude zápis podepsán dodatečně 
 
 
 
 Zapsala: Jarmila Cardová                                                      
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